



Africa Sanguine

CONTENTS August 2012

SCIENTIFIC ARTICLES

THE MANAGEMENT OF MASSIVE TRANSFUSION in adults	1
Barrett C, Webb M, Louw V	
SERO-PREVALENCE OF HUMAN IMMUNODEFICIENCY VIRUS AMONG BLOOD DONORS in North Central Nigeria	6
Dapus D, Chi D, Bolorunduro S, Ifeoma O, Olalekon R	

COUNTRY REPORTS

A REPORT OF THE VIth CONGRESS of the Francophone African Society of Hematology and Blood Transfusion (SAFHEMA)	10
Tagny CT, French editor of Africa Sanguine	

REVIEWS

SYPHILIS AND BLOOD SAFETY in developing countries	11
Tagny CT	

6th AfSBT CONGRESS: Mauritius 2012

• Programme summary	15
• Scientific programme: Plenary, parallel, posters	19

EDUCATION

MASTERS DEGREE IN TRANSFUSION MEDICINE	36
--	----

GENERAL INFORMATION

• News from the AfSBT Education Committee	37
• Update: Step-wise accreditation	58
Armstrong B	
• Contribution guidelines - instructions to authors	40
• Application/renewal/updating forms for Membership	43

Editor's note

August 2012

It is with a grave sense of responsibility that I take on, from this edition the role of Editor-in-Chief of our journal the Africa Sanguine.

I salute Beryl Armstrong who has held the fort since the inception of the journal some 15 years ago and who remains as editor on the Board.

I welcome Claude Tayou who has recently been appointed the French editor, and the other members of the reconstituted Editorial Board some of who have served meritously for some years as peer reviewers. It is the desire of the AfSBT that Africa Sanguine is progressively raised in status to a standard scientific journal which can get on the list of internationally indexed journals. The Editorial Board, through stringent peer review and quality improvement will work towards this goal, without prejudice to the value of the sharing of country and individual experiences that characterized earlier editions.

All roads lead to Mauritius from 4th to 7th June 2012 for the 6th biennial Congress of the AfSBT. From the on-going preparations and the caliber and zeal of our collaborating organizations, the Congress promises to be another successful outing for our Society. See you there.

Banji Adewuyi
(newly appointed Editor in Chief)

Editorial du Rédacteur en Chef

C'est avec un grand sentiment de responsabilité que je prends à partir de cette édition le rôle de rédacteur en chef de notre journal Africa Sanguine.

Je salue Beryl Armstrong, qui a tenu le fort depuis la création de la revue il ya 15 ans et qui reste en tant qu'Editeur du Conseil.

Je souhaite la bienvenue à Claude Tayou qui a récemment été nommé Editeur de langue française, et les autres membres du conseil éditorial reconstitué dont certains ont servi avec mérite pendant quelques années comme reviewers. C'est un désir de la SATS que le statut d'Africa Sanguine soit progressivement élevé comme une revue scientifique standard qui peut s'inscrire sur la liste des revues internationales indexées.

Le Conseil éditorial, à travers une révision rigoureuse des articles et une amélioration de la qualité s'attachera à atteindre cet objectif, sans préjudice à la valeur du partage des expériences individuelles et nationales qui a caractérisé les précédentes éditions.

Tous les chemins mènent à l'île Maurice du 4 au 7 Juin 2012 pour la 6ème Congrès biennal de la SATS. Vus la préparation en cours et le calibre et le zèle de nos organisations partenaires, le Congrès promet d'être une autre sortie réussie pour notre Société. Rendez-vous là-bas.

Banji Adewuyi